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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse hvilke sager, hvor udgifterne til Kammeradvokaten har væ-

ret på 24 mio. kr. eller mere (PL reguleret med 2018 som basisår) for årene 2015, 

2016 og 2017, inklusiv hvad udgifterne har været for de enkelte sager? 

 

Svar 

I henhold til aftalen med Kammeradvokaten modtager Finansministeriet løbende 

data vedrørende statens forbrug af Kammeradvokaten. Data viser bl.a. det årlige 

forbrug af Kammeradvokaten fordelt på sagsniveau. Det er Kammeradvokaten, 

der i samarbejde med de statslige institutioner definerer, i hvilket tilfælde, der skal 

oprettes en sag med eget sagsnummer.  

 

Der ses ikke i Kammeradvokatens sagsoversigter udgifter på 24. mio. kr. eller 

mere (PL reguleret med 2018 som basisår) til enkeltsager i hverken 2015 eller 

2016.  

 

I 2017 er der i Kammeradvokatens sagsoversigt alene registreret en enkelt sag, 

hvor den samlede udgift overstiger 24. mio. kr. Der er tale om en sag, hvor den 

samlede udgift er opgjort til knap 25,5 mio.kr. PL reguleret med 2018 som basisår. 

Der er tale om en sag, der indgår i ”EFI komplekset”, og som vedrører rådgivning 
om offentligretlige forhold i forbindelse med inddrivelse.  

 

Kammeradvokaten har i perioden 2015 – 2017 samlet en række sager i et sags-

kompleks, hvor Kammeradvokaten har bistået Skatteministeriet med omfattende 

juridisk rådgivning i forbindelse med opbygning, udvikling og forberedelse af im-

plementering af det nye inddrivelsessystem, som skal erstatte EFI. Udgiften hertil 

er særskilt opgjort i 2015 – 2017, hvilket fremgår nedenfor af figur 1.  
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  Side 2 af 2 

 

Kammeradvokaten har oplyst, at der ikke i årene 2015-2017 er andre særlige sags-

komplekser, hvor den samlede årlige udgift til sagskomplekset har været på 24 

mio. kr. eller mere (PL-reguleret med 2018 som basisår). 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Sophie Løhde 

Minister for Offentlig Innovation 

Figur 1 

Statens forbrug af Kammeradvokaten 2015 – 2017 (mio. kr. ) 

 
 
Anm.: Forbruget er PL reguleret med 2018 som basisår 

Kilde: Kammeradvokatens årlige sagsoversigter 
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